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Sinteza articolului 

- Prorectorul Mihai 
Dimian și-a anunțat 
candidatura la 
funcția de rector al 
Universității „Ștefan 
cel Mare” Suceava 

monitorulsv.ro 
10.01.24 

- Prorectorul USV prof. univ. dr. ing. Mihai Dimian și-a anunțat marți, 9 
ianuarie, prin intermediul unui comunicat de presă, intenția de a candida 
la funcția de rector al Universității „Ștefan cel Mare” din Suceava. 
Alegerile pentru funcția supremă în instituția de învățământ superior 
sucevean se vor desfășura în cursul lunilor ianuarie-februarie ale acestui 
an. La data de 7 martie a anului în curs, odată cu expirarea mandatului 
actualului rector, prof. univ. dr. ing. Valentin Popa, va fi instalat noul 
rector al USV. 
În cadrul comunicatului de presă pe care îl redăm în continuare, 
prorectorul Mihai Dimian și-a prezentat bogata activitate academică și 
de implicare în sprijinul comunității, exprimându-și astfel dorința ca 
experiența acumulată în acești ani să o folosească în scopul dezvoltării 
universității sucevene. 
„Stimate colege și stimați colegi, 
Dragi studente și studenți, 
În primul rând, aș dori să vă urez un An Nou Minunat, cu multă sănătate 
și succes în proiectele dumneavoastră profesionale și personale! 
Fiind în perioada premergătoare depunerii candidaturilor pentru 
alegerile care se vor desfășura în universitate în lunile ianuarie-februarie, 
cred că este momentul potrivit pentru a vă aduce la cunoștință decizia 
mea de a candida pentru postul de Rector al Universității Ștefan cel Mare 
din Suceava (USV). 
Este și momentul de a vă adresa invitația de a crea împreună viitorul 
USV. Inițiativele individuale sunt motorul oricărei dezvoltări, ideile 
membrilor comunității sunt cele care fac universitatea dinamică, iar eu 
sunt conștient că soluțiile pentru identificarea oportunităților și 
abordarea provocărilor care ne așteaptă în următorii ani nu pot veni de 
la un singur om și nici măcar de la o echipă de management. Din acest 
motiv, vă adresez rugămintea de a-mi transmite, până la finele acestei 
săptămâni, eventualele propuneri și sugestii privind dezvoltarea USV. 
Am luat această decizie cu profundă emoție, conștient de rezultatele 
excepționale înregistrate în cei peste 60 de ani de existență ai instituției 
și de aspirațiile comunității noastre universitare. Amintesc aici 
contribuția substanțială a Rectorului prof. univ. dr. ing. Emanuel 
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Diaconescu, doctor al Colegiului Imperial din Londra și membru 
corespondent al Academiei Române, cel care a condus transformarea 
institutului în universitate și a garantat cu notorietatea numelui său că și 
la Suceava putem realiza o cercetare academică la cel mai înalt nivel. 
Domnul Rector prof. univ. dr. ing. Adrian Graur a conferit o personalitate 
proprie acestei universități, printr-o dezvoltare fără precedent a 
infrastructurii, atragerea de personal înalt calificat din țară și străinătate 
și proiectarea celui de-al doilea campus universitar. Domnul Rector prof. 
univ. dr. ing. Valentin Popa a oferit instituției o stabilitate financiară 
solidă, o diversificare a ofertei academice și un program major de 
investiții ce se află în implementare în cele două campusuri ale USV. 
Astăzi, după 16 ani de implicare activă în cadrul USV și 15 ani de 
experiență academică în Statele Unite ale Americii, Franța și Germania, 
consider că sunt pregătit să preiau această imensă responsabilitate de a 
scrie, împreună cu dumneavoastră, un nou capitol strălucit în istoria 
universității noastre. 
Chiar dacă o mare parte dintre dumneavoastră cunoașteți activitatea mea 
profesională, reiau pe scurt câteva dintre aspectele pe care le consider 
ilustrative pentru demersul actual. 
Sunt profesor universitar în cadrul Facultății de Inginerie Electrică și 
Știința Calculatoarelor și coordonator de doctorat în domeniul Inginerie 
electronică, telecomunicații și tehnologii informaționale, având în ultimii 
12 ani și calitatea de Prorector cu activitatea științifică al USV. În 
perioada februarie – septembrie 2018 am exercitat funcția de Ordonator 
de credite al USV, în contextul învestirii în funcția de Ministru al 
Educației a domnului Rector prof. univ. dr. ing. Valentin Popa. […] 

- USV, partener în 
organizarea Taberei 
Naționale de Fizică, 
Astronomie și 
Astrofizică „Marin 
Dacian Bica” 
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- Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava a fost partener în 
organizarea celei de-a X-a ediții a Taberei Naționale de Fizică, 
Astronomie și Astrofizică, coordonată de Inspectoratul Școlar Județean 
Suceava și Societatea Științifică „Cygnus”, cu implicarea Liceului 
Teoretic „Ion Luca” din Vatra Dornei, Colegiului Silvic „Bucovina” din 
Câmpulung Moldovenesc, Școlii Gimnaziale „George Voevidca” din 
Câmpulung Moldovenesc și Școlii Gimnaziale Nr. 2 din Vatra Dornei. 
Această ediție a taberei a avut loc în stațiunea turistică Vatra Dornei, în 
perioada 3-7 ianuarie a.c., iar la buna desfășurare a evenimentului a 
contribuit și Primăria Municipiului Vatra Dornei. 
La finalul taberei, elevii au participat la două concursuri: Concursul 
Național de Fizică Marin Dacian Bica și  Concursul Național de 
Astronomie și Astrofizică Marin Dacian Bica, care fac parte din 
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Calendarul Național al competițiilor școlare ale Ministerului Educației.     
Tabăra și concursurile școlare au avut două secțiuni: una de Fizică, la 
care au participat elevii din clasele VI-XII, și una de Astronomie și 
Astrofizică, la care au participat elevi din clasele I-XII. Totodată, tabăra 
a inclus sesiuni de pregătire pe clase (pentru disciplina Fizică) și pe 
ateliere, la Astronomie și Astrofizică: Astroclub prejuniori (clasele I-IV), 
Astroclub juniori (cl. V-VIII), Astroclub seniori (cl. IX-XII),  Prejuniori 
(cl. I-IV), Juniori J1 (cl. V-VI), Juniori J2 începători (cl. VII-VIII), 
Juniori J2 avansați (cl. VII-VIII), Seniori S1 începători (cl. IX-X), Seniori 
S1 avansați (cl. IX-X), Seniori S2 începători (cl. XI-XII), Seniori S2 
avansați (cl. XI-XII). Atelierele au fost coordonate de cadre didactice și 
de mentori, foști sau actuali olimpici internaționali. 
„La această ediție au participat 240 de elevi și 40 de cadre didactice din 
21 de județe ale țării. Alături de aceștia, au participat trei olimpici 
internaționali, care au avut calitatea de mentori/lectori pentru elevii din 
tabără. Mentorii au îndrumat elevii la observații astronomice cu 
telescoape și au fost evaluatori la probele din cadrul acestor concursuri 
școlare”, a precizat inspector general adjunct profesor dr. Petru Crăciun, 
organizator principal al manifestării. […] 

- Facultatea de 
Inginerie Alimentară 
Suceava, investiții în 
aparatură de ultimă 
generație. Decanul 
Mircea Oroian: Noi 
îi pregătim pe 
studenți pentru 
viitor, astfel încât 
atunci când vor 
ajunge în fabrici să 
aibă deja 
competențele 
formate și să se 
poată integra mult 
mai ușor la locul de 
muncă 

radiotop.ro 
09.01.24 

 În 2023, la Facultatea de Inginerie Alimentară din cadrul Universității 
„Ștefan cel Mare” Suceava s-au făcut investiții în valoare de 10 milioane 
de lei. Într-o intervenție telefonică la Radio Top, decanul Mircea Oroian 
a declarat: „Anul 2023 a fost un an bun, deoarece am reușit să finalizăm 
implementarea unui proiect major pentru refacerea infrastructurii 
educaționale. A fost un proiect finanțat prin Agenția de Dezvoltare 
Regională Nord-Est, iar cota facultății noastre a fost de aproximativ 6 
milioane de lei. Pe lângă aceste fonduri am mai avut niște proiecte de 
cercetare în care am dezvoltat infrastructura de cercetare, astfel încât în 
total cred că ajungem la suma de 10 milioane de lei pentru anul trecut”. 
Întrebat dacă aparatura achiziționată se regăsește și la unitățile de 
producție unde se angajează absolvenții facultății, domnul Oroian a 
declarat: „Aparatele pe care le-am achiziționat noi în anul 2023 sunt vârf 
de gamă. Unele echipamente nu se găsesc în producție deoarece au fost 
produse cred că în anul 2022-2023, dar noi îi pregătim pe studenți 
pentru viitor, astfel încât atunci când vor ajunge în fabrici să aibă deja 
competențele formate și să se poată integra mult mai ușor la locul de 
muncă”. 

- Decanul Facultății 
de Inginerie 
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- Schimbările climatice ar putea să-i facă pe legumicultori să încerce să 
înființeze culturile mai repede, dar pentru asta este nevoie de noi soiuri 



Alimentară Suceava: 
Legumicultorii 
români ar putea 
înființa culturile mai 
repede, dar pentru 
asta statul ar trebui 
să subvenționeze 
încălzirea solariilor 
sau să investească în 
cercetare, pentru a 
se crea soiuri de 
semințe rezistente la 
frig 

de semințe, iar aici ar trebui să intervină statul. Conform decanului 
Facultății de Inginerie Alimentară din cadrul Universității „Ștefan cel 
Mare” Suceava, Mircea Oroian, România nu este un mare producător de 
semințe, dar acest lucru ar trebui să se schimbe. Într-o intervenție 
telefonică la Radio Top, domnul Oroian a declarat: „Temperatura medie 
anuală a crescut și trebuie să vedem cum putem folosi această creștere în 
folosul nostru. Mă uitam anul trecut la producătorii care vin în Piața 
Volantă de la Direcția Agricolă Suceava, și pentru că temperatura la 
exterior a fost mai ridicată ei au reușit să aducă roșii și ardei, cred, până 
la sfârșitul lunii noiembrie. Trebuie să vedem cum am putea înființa 
culturile mai repede. Totuși avem la începutul anului și nopți reci, iar 
dacă solariile nu sunt încălzite ar trebui să fie niște soiuri de legume care 
să fie mai rezistente la frig, astfel încât să poată fi cultivate în condițiile 
pe care le avem noi. România nu este producătoare de semințe. Din 
Olanda vin foarte multe semințe, dar și România are o bancă de gene 
legumicolă la Buzău și dacă s-ar investi în cercetarea legumicolă, pe viitor 
ar putea această bancă de gene să dezvolte și material săditor pentru 
agricultorii noștri”. 
În sudul țării, în special, sunt legumicultori care, deja, așteaptă ca la 
începutul primăverii să recolteze salata. Referitor la acest aspect, 
profesorul Oroian a declarat: „Salata este mai rezistentă la frig. Salata, 
broccoli, ridichea, ceapa verde, usturoiul nu sunt atât de pretențioase. 
Salata intră într-o fază de creștere mai lentă, dar reușește să se dezvolte. 
În schimb, roșia este o plantă amatoare de cald”. Mircea Oroian a mai 
spus că în lipsa unor semințe mai rezistente la frig, statul ar putea să 
subvenționeze încălzirea solariilor, astfel încât legumicultorii să-și 
dorească să înființeze culturile mai repede. 

Daniela 
Micuțariu 

Prof. univ. dr. Elena-
Brândușa Steiciuc, 
invitată la o nouă 
întâlnire culturală 
organizată de 
Alianța Franceză din 
Suceava 
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- Alianța Franceză din Suceava organizează sâmbătă, 13 ianuarie 2024, la 
ora 17.00, sub genericul „Rencontres-Lectures avec des écrivains 
francophones de Bucovine”, o nouă întâlnire cu un scriitor francofon, 
acțiune moderată de scriitorul și artistul vizual Constantin Severin. 
Invitata acestei săptămâni este prof. univ. dr. Elena-Brândușa Steiciuc, 
director al Centrului de orientare, asociere și consiliere în cariera de 
cercetător COACH USV, critic și traducător literar, membră a Uniunii 
Scriitorilor din România și a Societății Scriitorilor Bucovineni. 
Această întâlnire, organizată sub tema generoasă Francophonie et 
diversité/Francofonie și diversitate, va prilejui o incursiune în proza mai  
multor autori francezi și francofoni, printre care Patrick Modiano, 
laureatul Premiului Nobel pentru literatură (2014) și Oana Orlea, 



scriitoare fugită în Franța în anii ‘80. 
Din creația lui Patrick Mondiano, autor prolific, care a publicat 45 de 
romane, nuvele, texte diverse, va fi prezentat cel mai recent roman, „La 
Danseuse” (Ed. Gallimard, 2023), în timp ce din creația scriitoarei Oana 
Orlea, a cărei proză denunță fără drept de apel ororile totalitarismului, 
au fost alese romanele „Les Années volées” și „Un Sosie en cavale”. 
Ultimul roman al Oanei Orlea, intitulat „Alexandra iubirilor” și tradus de 
prof. univ. dr. Elena-Brândușa Steiciuc pentru Editura Compania 
(2005), va constitui punctul de plecare pentru un dialog pe marginea 
activității de traducător a invitatei acestei săptămâni. 
Prezentările și discuțiile vor fi completate cu imagini și cărți din 
biblioteca personală a invitatei, ea însăși laureată a Premiului Uniunii 
Scriitorilor din România, Filiala Iași – Reprezentanța Suceava  
(noiembrie 2023) pentru volumul de critică „Pe fibra textului. 50 de 
lecturi complice” (Ed. Universității „Ștefan cel Mare” Suceava, 2022). 

- Activitate dedicată 
zilei Unirii 
Principatelor la 
Dorohoi. Vezi 
programul 
manifestărilor! 

dorohoinews.ro 
09.01.24 

- Primăria Municipiului Dorohoi, în colaborare cu Asociația „Prietenii 
Basarabiei, Bucovinei și Ținutului Herța” și cu Protopopiatul Dorohoi, a 
lansat o invitație privind activitățile care se vor organiza în data de 24 
ianuarie, Ziua Principatelor Române. 
Programul manifestărilor: 
08.30-09.30 – Tedeum în memoria eroilor neamului românesc – la 
Catedrala „Adormirii Maicii Domnului” din Dorohoi; 
10.00-12.00 – Simpozion Internațional „24 ianuarie 1859 – Unirea 
Moldovei cu Țara Românească” în Aula Colegiului Național „Grigore 
Ghica” Dorohoi; 
Vor susține intervenții:  
1. Prof. univ. dr. Ștefan Purici – prorectorul Universității „Ștefan cel 
Mare” Suceava; 
2. Prof. univ. dr. Florin Pintescu – decanul Facultății de Istorie și 
Geografie – Suceava; 
3. Prof. dr. Vasile Adăscăliței – Dorohoi. 
12.00-13.00 – Depuneri de coroane de flori la bustul lui Mihail 
Kogălniceanu. 

Adina Șuhan Premieră absolută a 
spectacolului 
„Ordinea în care a 
plâns Ruxandra” – 
Actorul și regizorul 
Cosmin Panaite 

radioiasi.ro 
10.01.24 

- Premieră absolută a spectacolului „Ordinea în care a plâns Ruxandra”, la 
Teatrul Studențesc Fabulinus de la Suceava 
Luni, 8 ianuarie 2024, de la ora 19.00, a avut loc la sala Auditorium 
Joseph Schmidt a USV prima reprezentație cu public a spectacolului 
„Ordinea în care a plâns Ruxandra”, prezentat de Teatrul Studențesc 
Fabulinus. 



invitat în Bună 
Dimineața 

Spectacolul regizat de Cosmin Panaite reprezintă prima montare a 
textului dramaturgei Eliza Păuna într-un teatru, iar premiera de luni va 
avea loc chiar cu prezența autoarei în sală. 
„Ordinea în care a plâns Ruxandra” pornește de la povestea unei eleve de 
liceu care se opune petiției pe care colegii ei o scriu împotriva 
profesorului lor de fizică. Este lecția de fizică la care copiii iau parte și 
care anunță o înlănțuire de cauze și efecte care devin de neoprit și căreia 
Ruxandra încearcă să le facă față. 
Piesa a fost scrisă în anul 2023, în cadrul rezidenței de dramaturgie 
Drama 5, ediția a VIII-a, organizate de Reactor de creație și experiment 
Cluj-Napoca. 
Eliza Păuna este actriță, iubitoare de literatură pentru copii și de 
biciclete, cea mai ordonată când cântă la pian, cea mai dezordonată când 
ia decizii, curioasă să lucreze în teatru și în afara poziției de actor. 
„Ordinea în care a plâns Ruxandra” este primul text pe care l-a scris și pe 
care simte că nu-l va termina niciodată, un exercițiu de scriere care a 
neliniștit-o în aceeași măsură în care a și entuziasmat-o. 
Pentru Cosmin Panaite, actor la Teatrul Municipal „Matei Vișniec” și 
regizor, spectacolul „Ordinea în care a plâns Ruxandra” reprezintă a opta 
colaborare cu Teatrul Studențesc Fabulinus, continuând și prin această 
montare să urmeze direcția contemporană românească pe care a propus-
o identității artistice a trupei. 
Timp de o oră, îi veți putea urmări în distribuția spectacolului pe 
studenții-actori Ioana Stempel, Irinel Rusu, Gabriela Opria, Adrian 
Durnea și Vlad Mardare, partea tehnică a spectacolului fiind asigurată de 
către Ilie Doroftei și Cosmin Ungurean. 
Următoarea reprezentație a spectacolului va avea loc pe 16 ianuarie, ora 
19.00, la sala Auditorium Joseph Schmidt. 
Teatrul Studențesc Fabulinus, fondat în 2011, este trupa de teatru a 
Universității „Ștefan cel Mare” și a Casei de Cultură a Studenților 
Suceava. 

 


